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Raport de Cesiune  
pentru perioada 1-31 martie 2023 

 
 
Numele clientului: Transgaz 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la compania Transgaz, angajații acesteia, alte companii din domeniul 
energiei și al gazelor, dar și cu privire la modificări ale legislației din domeniu sau alte informații relevante pentru piața de 
energie și gaze, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale. 
 

4 martie 2023 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Descoperiți – 4 martie 
Antena3 - 22:00 

 

 

   
 

- Andreea Sava, moderatoarea emisiunii, vorbește faptul că au 
fost sigilate conductele Nord Stream, de către Rusia, pentru a fi 
băgate în conservare, însă Rusia a făcut scandal la ONU 
deoarece vrea o comisie specială cu privire la exploziile de la 
Nord Stream după ce au apărut informații în presă că SUA ar fi 
în spatele exploziilor. 

 



2 

 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Politica zilei – 4 martie 
B1TV - 
22:00 

 

 

   
 

- Ioana Constantin, moderatoarea emisiunii, vorbește despre o 
știre potrivit căreia Rusia vrea să sigileze conductele Nord 
Stream. 

- Bogdan Glăvan, profesor de economie, spune că această 
decizie nu va influența prețul gazului deoarece oricum nu 
mai sunt transportate gaze prin Nord Stream. Aceasta mai 
adaugă că UE are în plan să reducă importurile de gaze din 
Rusia la zero. 

- Bogdan Glăvan mai spune că Europa va ieși din această 
iarna cu depozitele de gaze la un nivel aproape istoric de 
ridicat. 

 

5 martie 
 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Subiectiv – 5 martie 
Antena3 
- 22:00 
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- Răzvan Dumitrescu, jurnalist, vorbește despre un material cu 
privire la cronologia Nord Stream și interesele politice și 
economice în legătură cu acest gazoduct, iar apoi este 
difuzat materialul. 

- În cadrul materialului se vorbește despre interesele Ucrainei 
și ale Rusiei cu privire la Nord Stream, dar și despre 
exploziile care au avariat gazoductul. În 2008, Rusia a 
anunțat finanțarea gazoductului, iar în 2015 a anunțat că 
până în 2020 Ucraina va fi ocolită în Nord prin Marea Baltică 
și în sud prin Turcia. Pe 8 ianuarie 2020 președintele Putin a 
mers la Instambul pentru a inaugura gazoductul Turkstream 
care începuse să pompeze gaz rusesc către Bulgaria. Pe 11 
mai 2022, Ucraina a suspendat tranzitul de gaze către 
Europa și a dat vina pe Moscova. 

 

 

10 martie 

 
 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Exces de putere – 10 martie 
Antena3-

22:00 
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  În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Oana Zamfir, moderatoarea emisiunii, spune că Olanda a luat 
decizia întreruperii extragerii gazelor naturale în zăcământul 
Groningen deoarece extracția de gaze provoacă cutremure, 
iar o anchetă a parlamentului urmează să publice luna viitoare 
un raport care confirmă că fostul executiv a ascuns faptul că 
extragerea gazelor a provocat cutremure. 

- Adrian Ursu, moderatorul emisiunii, spune că a existat și la noi 
un raport similar în 2013, când în zona Galați au fost 
înregistrate mișcări tectonice, iar Institutul Național de 
Geologie a formulat unele concluzii care puneau în legătură 
acele mișcări tectonice cu existența în zonă a unor exploatări 
de gaze. 

- Adrian Ursu mai spune că o astfel de informație vehiculată 
este și în interesul unora care vor să oprească operațiunile de 
extracție și dă spre exemplu dezinformarea cu privire la 
extracția gazelor de șist de la noi din țară. 

 

 

26 martie 
 

 

Calificativ: 
 

NEUTRU 

Ediţie specială – 26 martie 
România 
TV-22:00 
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 În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele subiecte: 
 

- Moderatorul emisiunii vorbește despre declarația lui Eugen 
Teodorovici care spune că exploatările OMV de gaze ar fi 
cauzat recentele cutremure din zona Gorjului. 

- George Simion, președintele AUR, spune că OMV este stat 
în stat, că angajează soții, soți și rude ale înalților demnitari 
care sunt la putere în România, că are cea mai mare 
contribuție la PIB, conribuție diminuată după părerea 
anumitor experți.  

- Acesta mai spune că am închis mai repede decât ne 
asumasem termocentralele Turceni și Rovinari, iar în locul 
acestora vor fi instalate parcuri solare de către OMV. 

- OMV a trimis un punct de vedere cu privire la acuzațiile 
făcute de Eugen Teodorovici, spunând că exploatările OMV 
de gaze nu au nicio legătură cu cutremurele din zona 
Gorjului. 
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Numele clientului: Primăria Municipiului Cluj-Napoca 
Obiectul studiului: Informații relevante referitoare la primarul Emil Boc, Primăria Municipiului Cluj-Napoca, Consiliul 
Județean Cluj și angajații acestora, partidele politice locale sau alte informații relevante pentru primărie și consiliul 
județean, apărute pe posturile TV naționale și locale, dar și în jurnalele de știri de la diferite radiouri naționale.  
 

4 martie 

 
 

Românii care au investit pe cont propriu în panouri fotovoltaice sau își produc energia din surse regenerabile 
pot fi scutiți de plata impozitului pe locuințe, potrivit noului Cod Fiscal care a intrat în vigoare la începutul 

anului, însă decizia le aparține primăriilor. Pentru moment, în România doar 2 orașe au aplicat noile modificări, 
printre acestea fiind și Cluj-Napoca, unde se acordă o reducere de 50% la plata impozitului. 

    ştire cu caracter episodic  

 

Casele „verzi„ pot fi scutite de impozit  

2min 53s 

ProTV (19:12) 
caracter neutru  

 

 

 

 

 

http://5.2.198.101/video/2023/martie/04_03/4mar_protv1912_case.mp4
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15 martie 

 

 

 

Actual Regional  – TVR Cluj 

 

 

În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele:   

- Liviu Hossu, manager al secției de handbal a U Cluj, spune că Clujul are o istorie frumoasă în handbal, însă se plânge că 
bugetele pentru handbal în Cluj sunt printre cele mai mici din țară, deși suntem al doilea oraș ca forță economică din 
România.  

- Acesta este de părere că ar trebui o mai mare susținere din partea Consiliului Local și Județean din Cluj deoarece suntem 
depășiti de alte localități din țară, chiar dacă din punct de vedere economic acele localități nu se compară cu Clujul.  

- Totuși, Liviu Hossu spune că este de lăudat faptul la capitolul infrastructură stăm cel mai bine din România, Clujul fiind 
capitala sportului în România, dar adaugă că sporturile mai mici decât fotbalul au nevoie de susținere de la bugetele locale. 
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17 martie 

 

 

Cu drag, despre România  – RealitateaPlus 

Invitați: George Simion, președinte AUR, Ilie Coleșa, deputat AUR de 
Cluj, Ramona Ioana Bruynseels, om politic, Radu Ghidău, președintele 
Alianței Național Țărănistă, Ionel Petre, secretar general al Partidului 

Republican, Mircea Chelaru,general, Antonio Andrusceac, deputat AUR, 
Mircea Irimie, fost parlamentar al județului Cluj,   Alin Tișe, președintele 
CJ Cluj (intervenție telefonică), Cosmin Gușă, analist politic (intervenție 

telefonică) 

În cadrul emisiunii s-au discutat următoarele:   

- Moderatoarea emisiunii spune că este profund dezamăgită că reprezentanții unui județ important cum este județul Cluj 
nu au dorit să meargă fizic la emisiune, invocând diverse scuze și îi îndeamnă pe clujeni să fie atenți la cine îi 
reprezintă, dacă oamenii de acum mai sunt vocile lor, dacă ei cred că acești oameni mai pot să îi reprezinte și să fie 
revotați. 

- Aceata mai spune că, în afară de președintele CJ- Alin Tișe, primarul Emil Boc și restul primarilor au blocat tot 
demersul lor de a vorbi cu drag, despre Cluj, un demers jurnalistic unic in România. 

- Mircea Chelaru spune că l-a urmărit pe Emil Boc cât era în Parlament, Emil Boc fiind poreclit ”piticul atomic„ deoarece 
era un om dinamic, energic, omnipresent, cu soluții la orice, unele dintre acestea discutabile, pus în slujba lui Băsescu. 

- Alin Tișe spune că, deși a încercat, nu a putut mobiliza primarii din județ să participe fizic la emisiune. 
- George Simion îl întreabă pe Alin Tișe despre situația Teatrului de Păpuși din Cluj și a fostului director, domnul 

Petrean, iar președintele CJ Cluj spune că știe despre situația Teatrului de Păpuși și că a intervenit în calitate de 
președinte și a decis organizarea unui concurs, iar în ceea ce îl privește pe domnul Petrean, acesta nu a fost destituit, 
ci i-a încetat mandatul, iar la concursul organizat poate participa și domnul Petrean. 

- Radu Ghidău spune că a admirat gestul de salvare a fabricii Clujana, dar ulterior a fost dezamăgit de ceea ce s-a 
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întâmplat cu Clujana și de faptul că CJ Cluj a evacuat Clujana din sediu, deși Consiliul Județean era acționar cu 95% 
la acea societate, și îl întreabă pe Alin Tișe dacă a găsit vreo soluție cu privire la acestă companie.  

- Alin Tișe dă asigurări cu Clujana nu va muri, că își dorește ca aceasta să renască la un alt nivel, iar insolvența a fost 
cerută de creditorii societății și evacuarea s-a făcut pentru a fi salvate echipamentele, deoarece altfel ar fi fost vândute 
la licitație. Alin Tișe mai spune că, ascultând discuțiile din platou își dă seama de ce proiectele de dezvoltare ale 
Clujului au avut șanse mai mari de reușită. 

- Moderatoarea emisiunii îl atacă pe Alin Tișe, spunând că este de înțeles neparticiparea fizică a reprezentanților 
Clujului în cadrul emisiunii din moment ce aceștia nu se regăsesc într-o emisiune suverană și adaugă că observă din 
ce în ce mai mult că Clujul nu mai are clădiri de patrimoniu, nu mai are cultură manageriată de români.  

- Alin Tișe spune că, în ultimii ani, Clujul a absorbit peste jumătate de milliard de euro bani europeni, bani care se 
regăsesc în tot ce înseamnă traiul de zi cu zi. 

- Ramona Ioana Bruynseels spune că la Cluj instituțiile statului sunt stufoase, durează mult până se obțin autorizații, 
plus că este dezamăgită de felul în care arată clădirile din Cluj, aceasta făcând comparația cu municipiul Oradea. 
Aceasta mai spune că Boc beneficiază de o imagine de primar perfect, însă Clujul se dezvoltă din inerție și din păcate 
nu se ține la nivel administrativ pasul cu ceea ce ar putea să se facă în Cluj cu adevărat.  

- Mircea Irimie spune că județul Cluj are avânt și se dezvoltă, dar autoritățile nu fac față, plus că Clujul și Turda sunt 
blocate din punct de vedere al circulației.  

- George Simion spune că e nevoie de viziune în ceea ce îi privește pe clujeni deoarece aceștia stau în cel mai scump 
oraș din România, însă nivelul de trai nu este satisfăcător, infrastructura lasă de dorit, pare a fi un oraș al IT-știlor, 
unde costă mult să trăiești. Acesta mai spune că sunt mari discrepanțe în oraș și dă exemplul Pata Rât de la marginea 
orașului și întreabă ce face Consiliul Județean pentru Pata Rât. 

- Alin Tișe spune că Clujul este un model de a trăi civilizat, înseamnă o normalitate: cetățeanul are un nivel de trai 
decent, servicii decente, spre deosebire de restul țării. 

- Ilie Coleșa spun că Clujul este un oraș de tip fundătură, nefuncțional, că orașul s-a dezvoltat în jurul unor drumuri 
limitrofe, drumuri late de 3-4 metri în care nu se poate discuta despre existența trotuarelor. Acesta mai spune că Clujul 
e doar marketing. 

- Antonio Andrusceac spune că Grupul de la Cluj a acaparat structurile de forță și de acolo a pus mâna pe puterea 
economică a Clujului și a Ardealului și că toate dezvoltările imobiliare care sunt în Cluj sunt în mana politicienilor din 
Gruparea de la Cluj. 

- Întrebat de moderatoarea emisiunii cum poate fi destructurat „statul paralel” - grupul de la Cluj, George Simion a 
explicat că prin controlul asupra instituțiilor Clujului. Acesta mai spune că au fost din toate județele țării, mai ales de la 
Cluj, din Ardeal, în conducerile de la București și menționează trei nume: dl Boc, dl Buda și dl Rareș Bogdan, 
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adăugând că aceștia sunt foarte buni prieteni cu Casa de Insolvență Transilvania, care au gestionat falimentul City 
Insurance. 

- Ioana Maria Bruyseels spune că Clujul s-a dezvoltat haotic din cauza administrației și spune că la Cluj erau un primar 
Sorin Apostu, zis si "Fifty-fifty", pentru că jumătate era la el și jumătate la dezvoltatorul imobiliar. Aceasta vorbește și 
despre faptul că în Cluj, foarte multe betoane, borduri de 1,20 metri din granit bune sunt înlocuite de borduri din 
compozit. 

- Deputatul Ilie Coleșa spune că Clujul este un oraș total nefunctional și că Grupul de la Cluj s-a structurat prin alegeri. 
Acesta mai adaugă că principalul mecanism prin care acest grup are forță financiară sunt imobiliarele. Anulând PUZ-
uri, s-a blocat întreaga dezvoltare pe orizontală a orașului, lăsând portițe doar pentru anumiți dezvoltatori imobiliari, a 
mai adăugat deputatul. 

- Cozmin Gușă a vorbit despre decăderea județului Cluj și a orașului Cluj-Napoca din cauza influenței Grupului de la 
Cluj. Acesta a relatat și un episod din campania electorală din 2004 în care Emil Boc a ajuns primarul Clujului și cum a 
evoluat legătura lui cu Grupul de la Cluj. Acesta a spus că în 2004, când conducea campania lui Traian Băsescu, 
Băsescu l-a rugat să meargă două-trei zile la Cluj deoarece Boc nu se descurcă acolo, fiind în competiție cu Ioan Rus, 
și îi e frică de Rus. Acesta mai spune că la Cluj, Boc trebuia să aibă o emisiune cu Rus și a stat un pic de vorbă cu el, 
pentru a stabili ce va vorbi cu Rus, dar Emil Boc avea foarte mari emoții că trebuia să vorbească în cadrul emisiunii cu 
fostul lui șef de la UTC, care era Ion Rus. Acesta mai spune că pentru a-l scoate din situație pe Emil Boc, i-a spus lui 
Ioan Rus că va face emisiunea cu el, fiind șeful de campanie, iar emoția de la Boc a trecut la Rus 

- Acesta mai spune că Emil Boc, la fel ca și în 2004 când a ieșit primar, murea de frică în fața lui Ioan Rus, și această 
stare a rămas. 

- Cozmin Gușă mai spune că legătura Codruței Koveși cu Clujul este și faptul că a fost colegă de facultate cu Emil Boc, 
că n-a fost doar Vasile Blaga care a garantat pentru ea, a fost și Boc care a garantat pentru ea pentru că au fost colegi 
de facultate și de aceea nu vedem dosare la Boc, deși ar trebui să fie gârlă. 

- Acesta mai spune că Clujul suferă de sindromul parvenitismului: parvenitul financiar si parvenitul cultural, adăugând că 
Clujul a crescut pe spatele UBB și a fenomenului de dezvoltare IT, nu datorită unor strategii bine ticluite. 

- George Simion vorbește despre cultura Clujului și spune că Emil Boc a pus la pământ statuia lui Iuliu Maniu, că 
inscripția de la statuia lui Baba Novac a fost șearsă, iar Ilie Coleșa adaugă că în acest process de schimbare 
identitară, grupul statuar Școala Ardeleană a fost aruncat de pe soclu la pământ, statuia lui Emil Racovită este intr-un 
depozit. 

- George Simion spune că administrația locală din Cluj-Napoca este lăudată, dar nu pe bună dreptate, în oraș 
neexistând destule parcuri și spații verzi, fiind multe lipsuri. 
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